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Protokół Nr 25/2022 

z posiedzenia komisji samorządowej odbytego w dniu 23 marca 2022r. 

 

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Renata Błaszczyk                                    

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności  

do niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu komisji udział wziął Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Strąk oraz 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila Jurek. 

 Przewodnicząca poinformowała, że włącza do porządku obrad komisji wydanie opinii 

o projekcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Pierzchniance jako 

punkt 1e. 

Porządek posiedzenia: 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Skrzelczyce, 

b. wyznaczenia miejsca na prowadzenie handlu w piątki i soboty przez rolników 

i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na 

wyznaczonych miejscach, 

c. przyjęcia gminnego programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2022 w Gminie Pierzchnica, 

d. ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych z terenu Gminy Pierzchnica, 

e. wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Pierzchniance. 

2. Zaopiniowanie sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Pierzchnicy z 2021r. 

3. Sprawy różne. 

 
Ad.1.a)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Skrzelczyce. 

Przedstawiła brzmienie projektu uchwały i uzasadnienia do projektu. Poprosiła Burmistrza o 

omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że w uchwale wprowadzającej nazwy ulic w Skrzelczycach 

wkradł się błąd polegający na błędnym wpisaniu numerów działek ulicy Stara Wieś i ulicy 

Dąbrowa i tym projektem uchwały naprawia się błąd. 

Członkowie komisji po dyskusji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Skrzelczyce w związku z 

tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii 

o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Skrzelczyce. 
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Ad.1.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            wyznaczenia miejsca na prowadzenie handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników w wyznaczonych miejscach i przedstawiła 

brzmienie projektu uchwały. Poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że Sejm RP przyjął ustawę na mocy, której wprowadzono, że 

rolnicy i domownicy rolników mają mieć prawo do prowadzenia handlu bez ponoszenia opłaty 

targowej. Gmina ma wskazać miejsce gdzie ma się odbywać taki handel. W Pierzchnicy handel 

odbywa się w Rynku. Taki handel dotyczy tylko artykułów rolnych. 

Członkowie komisji po dyskusji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

wyznaczenia miejsca na prowadzenie handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników w wyznaczonych miejscach w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 7 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie wyznaczenia 

miejsca na prowadzenie handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz 

uchwalenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników w wyznaczonych miejscach. 

 

Ad.1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 

w Gminie Pierzchnica i przedstawiła brzmienie projektu uchwały. Poprosiła Kierownika 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy o omówienie projektu 

uchwały. 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila 

Jurek poinformowała, że jest to program ministerialny i jakby kontynuacja programu, który był 

realizowany w 2020r i 2021r. pod nazwą Wspieraj seniora. Program Korpus Wsparcia 

Seniorów składa się z dwóch modułów planowany jest moduł drugi czyli świadczenie usług 

tzw. opieki na odległość poprzez opaski bezpieczeństwa. W ramach tych środków zostaną 

zakupione opaski i roczny abonament. Osoby starsze i samotne będą mogły taka opaskę 

otrzymać. Opaska ma za zadanie monitorować stan zdrowia takiego seniora, będzie tam 

przycisk alarmowy, który jak senior naciśnie będzie się z centralą łączyła ta opaska i z centrali 

koordynator będzie wzywał pomoc. Będzie się kontaktował z rodziną, a jeżeli nie będzie 

możliwości kontaktu z rodziną, to będzie się łączył z numerem 112. 

Członkowie komisji po dyskusji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie            

przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 w 

Gminie Pierzchnica w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest 

za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 7 członków komisji. 
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Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 w Gminie 

Pierzchnica. 

 

Ad.1.d)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z 

terenu Gminy Pierzchnica i przedstawiła brzmienie projektu uchwały. Poprosiła  Burmistrza o 

omówienie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że zmieniła się podstawa prawna do ustalenia przez radę 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych za udział w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu i dotychczasowa uchwała traci 

podstawę prawna do funkcjonowania w związku z tym trzeba podjąć nową uchwałę. 

Dodał, że nowa ustawa wprowadziła, że nie rzadziej niż raz na dwa lata ustalony ekwiwalent 

ma być waloryzowany. Ostatnia uchwała była podjęta w 2020r. i stawki wynosiły, za działania 

ratownicze 17 zł i za szkolenia 12 zł. Teraz proponuje się odpowiednio 20 zł i 15 zł. Minimalna 

stawka wynagrodzenia za jedną godzinę wynosi 19,70 zł i stawka za działania ratownicze jest 

zbliżona do minimalnej stawki godzinowej. Dodał, że te stawki są nieopodatkowane, czyli są 

stawkami netto. Mówił, że stawki w gminach są różne są niższe od naszych ale są też wyższe. 

Członkowie komisji po dyskusji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie            

ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

Gminy Pierzchnica w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest 

za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 7 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie ustalenia 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 

Pierzchnica. 

 

Ad.1.e)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Pierzchniance i przedstawiła brzmienie 

projektu uchwały. Poprosiła  Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że do projektu została dołączona mapka, która obrazuje 

usytuowanie działek. Sprawa dotyczy wniosku o zamianę dwóch nieruchomości, których 

powierzchnia jest podobna. Działka o numerze 50/15 jest własnością gminy, która ma 

podstawową wadę, że nie ma dojazdu. Działka o numerze 50/38 jest własnością Gminnej 

Mleczarni, która sąsiaduje z działką o numerze 50/5, na której jest usytuowana ujęcie wody. 

Prezes Gminnej Mleczarni wystąpił z wnioskiem o dokonanie zamiany ponieważ chcą 

wykorzystać działkę 50/15 pod inwestycję, chcą podjąć się zadania budowy nowego zakładu. 

Dokumentacja projektowa wynosi około 200 tys. zł, chcą się ubiegać o dotacje. Cała inwestycja 

jest na poziomie 3 mln zł.  

Działka 50/38 ma wartość dla gminy jako sąsiedztwo z tą działką co jest ujęcie wody, bo sama 

w sobie to wielkiej wartości nie przedstawia. Po głębszej analizie zasadne jest powiększenie 

terenu wokół ujęcia wody na potrzeby funkcjonowania Zakładu Komunalnego, który ma bazę 

na placu byłego posterunku. Dopóki nie mieli sprzętu i coś się w garażu mieściło to 
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wystarczało. Zakład systematycznie się rozwija, mają samochód, planuje się zakupić ciągnik z 

wozem asenizacyjnym może w przyszłości również koparkę i musi być miejsce żeby to gdzieś 

ulokować. W tym miejscu pasuje żeby sobie taką bazę zorganizować. Na placu koło byłego 

posterunku nie ma miejsca, bo jest przewidziane pod PSZOK i nie przewiduje się przeniesienia 

w inne miejsce, bo jest dogodne dla mieszkańców. Mówił, że złożony został wniosek o dotacje 

na budowę farm fotowoltaicznych przy ujęciach wody, przy oczyszczalni ścieków, przy 

obiektach użyteczności publicznej. Przy tym ujęciu planuje się wybudowanie farmy 

fotowoltaicznej na 50 kilowatów żeby obniżyć koszty energii elektrycznej i trzeba taką farmę 

gdzie postawić. Ten teren też w jakimś stopniu byłby wykorzystany. Ten teren dla gminy jest 

potrzebny i przydatny dla rozwoju Zakładu Komunalnego. Mleczarnia skoro ma potrzebę żeby 

się rozwijać, to taka propozycja wyszła. Powiedział, że zlecił wycenę, bo na poprzednim 

posiedzeniu komisji budżetowej miesiąc temu były wątpliwości w związku z tym trochę się 

wycofał. Biegły rzeczoznawca, który wycenia wszystkie nieruchomości dla gminy dokonał 

wyceny wyceniając działkę nr 50/15 na kwotę 36 345 zł i działkę nr 50/38 na kwotę 35 145 zł. 

Różnicę mleczarnia dopłaci albo – padła propozycja żeby ustanowić służebność dojazdu do 

działki 50/16, która jest własnością gminy. Mówił, że rozmawiał z Prezesem mleczarni i w 

ramach tej rekompensaty ustanowił służebność przejazdu przez działkę nr 50/17, bo służebność 

przejazdu ustanawia się za odszkodowaniem. 

Powiedział, że dokonanie zamiany jest w pewnym sensie ukłonem dla Gminnej Mleczarni żeby 

im  dać możliwość rozwoju. Rozmawiał z Prezesem i ten powiedział, że jak się zakład nie 

będzie rozwijał to skończy tak jak mleczarnia w Chmielniku, czy Radostowa w Kielcach. 

Jedyną szansą dla tego zakładu jest rozwój, szukanie nowych możliwość, bo jak nie to za parę 

lat zakład musi się zwijać.  

 Radny Wiesław Kwaśniewski powiedział, że Burmistrz pięknie mówi i prawie go 

przekonał. Mówił, że jedna sprawa go nurtuje. Parę miesięcy temu działka została sprzedana 

przez gminę, 11 arów, była wyceniona na 70 tys. zł. Tu jest działka 20 arów i ten rzeczoznawca 

wycenił to na 36 tys. zł co Pan na to- mówił. 

 Burmistrz powiedział, że tej działki z tamtą działką nie da się porównać, która jest przy 

drodze asfaltowej, jest woda, jest dostępna kanalizacja. Tu żeby doprowadzić wodę trzeba 

ciągnąć ze 150 mb. Na ulicy Grabowej koszt doprowadzenia wody i kanalizacji po 

ubiegłorocznych cenach 400 tys. zł za pół kilometra, to tu około 1/3 tego, to minimum 100 tys. 

zł koszt doprowadzenia tam mediów. Trzeba jeszcze uzyskać zgodę właścicieli gruntów żeby 

pozwolili na doprowadzenie wody i kanalizacji i jeszcze dorobić sobie drogę dojazdową. Takie 

jest porównanie jednej działki do drugiej. Gdyby ta działka była przy drodze tak jak ta pierwsza 

50/14 to byłaby inna rozmowa. To jest działka, która nie ma dojazdu. Rzeczoznawca 

wyceniając działkę bierze za to odpowiedzialność karną. Ma analizę wszystkich dokumentów. 

Nie da się porównać działki 50/14 z działką 50/15, bo jest inna wartość tej pierwszej, bo przede 

wszystkim ma dostęp do drogi asfaltowej i prościej jest doprowadzić media. 

 Radny Wiesław Kwaśniewski powiedział, że przygotuje pewne materiały na sesję  i 

przedstawi je i jeszcze inne sprawy wcześniejsze z działkami. Mówił, że nie widzi w tej 

zamianie sensu, popiera mleczarnię, lubi ser, mleko ale nie możemy rozdawać tak teraz 

pieniędzy, bo ile nam potrzeba, wie Pan ile, nauczyciele od maja chcą podwyżkę, dwieście 

tysięcy trzeba więcej na spłatę długu, bo stopy procentowe idą w górę, a tu za marne pieniądze 

się oddaje. 
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 Przewodnicząca komisji Renata Błaszczyk powiedziała, że wczoraj na komisji 

budżetowej tak podobnie myślała ale przeanalizowała to w domu i uznała, że czasami trzeba 

coś przekalkulować w drugą stronę. Tu będzie zakład i będą mieć zatrudnienie ludzie. To będzie 

też przynosić zyski i podatki będą wpływać do gminy. W dłuższej perspektywie może się 

okazać, że będą większe korzyści jak powstanie zakład niż z jednorazowej sprzedaży-

powiedziała. 

 Radny Wiesław Kwaśniewski zwracał uwagę, że zyski będą mieć z tego udziałowcy a 

w 90% udziałowcem jest Fundacja i ona będzie mieć korzyść, a gmina to tylko tyle co z 

podatku. 

Po dyskusji przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów w 

Pierzchniance.  

Na 7-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji, przeciw był 1 członek komisji i 1 członek komisji 

wstrzymał się od głosu. 

 Komisja większością głosów wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie            

wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Pierzchniance. 

 

Ad. 2.Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji temat zaopiniowanie sprawozdania  

          z  działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy za 2021r. 

Poinformowała, że członkowie komisji otrzymali sprawozdanie w tej sprawie. Poprosiła 

Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy o przedstawienie 

sprawozdania z działalności za 2021r. 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Pani Kamila 

Jurek przedstawiła sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Pierzchnicy za rok 2021. Sprawozdanie z działalności ośrodka stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

Poinformowała, że sprawozdanie z działalności ośrodka pomocy społecznej za 2021r. zawiera 

również sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w roku 2021, sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w roku 2021 i informację z realizacji Gminnego 

Programu dla rodzin wielodzietnych  Karta Dużej Rodziny za rok 2021. 

 Po wysłuchaniu sprawozdania członkowie komisji nie formułowali wniosków i nie 

wnosili uwag do działalności ośrodka pomocy społecznej. 

Przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej 

oceny o działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy za 2021r. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji i za było  

5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną ocenę o działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Pierzchnicy za 2021r. 

 

Ad.3.Sprawy różne. 

Członkowie komisji nie występowali w sprawach dotyczących bieżącej działalności 

gminy. 
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Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

S.Kielesiński                                                                    

                 Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                                          Renata Błaszczyk  

 

 


